
Zápis ze zasedání Školské rady GJK, 23.10. 2004 
 
 
Přítomní členové ŠR:  
Beran Filip - zástupce pedagogů 
Fedorek Štěpán - zástupce rodičů a žáků 
Hamrle Jaroslav - zástupce rodičů a žáků 
Pešek Miroslav - zástupce pedagogů, místopředseda ŠR 
Vlasák Petr - zástupce zřizovatele 
 
Omluvení členové ŠR:  
Čapková Mariana (pro nemoc) - zástupkyně zřizovatele 
 
Kvórum: 3. Kvalifikované kvórum: 4. 
 
Přítomní hosté:  
Kaslová Eva - hospodářka GJK 
Knappová Ludmila - dosavadní předsedkyně ŠR, jež svolala zasedání 
Žďárek Karel - ředitel GJK 

 
 
 
 
 

Program: 
 

1. Přivítali jsme se a seznámili se s novými členy ŠR:  
Petr Vlasák byl jmenován zřizovatelem na místo Jana Zahradila (s účinností od 1.10. 2024). 
Filip Beran nahradil odstoupivší Ludmilu Knappovou coby zástupce pedagogických pracovníků 
GJK, doplňovací volba proběhla na schůzi pedagogické rady dne 12. 6. 2024. 
Ludmila Knappová  jako dosluhující předsedkyně svolala toto zasedání. 
 

2. Poděkovali jsme bývalé předsedkyni Lídě Knappové za dlouhodobou práci a péči o Školskou 
radu, kde působila od jejího založení roku 2005. 
 

3. Byla provedena volba nového předsedy ŠR. Navržen: Miroslav Pešek. Pro 4, proti 0, zdržel se 
1. Miroslav Pešek byl zvolen novým předsedou. 
 

4. Volba nového místopředsedy byla po dohodě odsunuta na později. Navrženi Filip Beran, 
Mariana Čapková (nepřítomná). Volba v blízké době proběhne per rollam. 
 

5. Byla předjednána volba zástupce nezletilých žáků a zletilých žáků a studentů na místo Štěpána 
Fedorka, jemuž absolvováním studia skončil mandát. Doplňovací volba proběhne do Vánoc. 
 

6. Hospodářka školy Eva Kaslová přednesla zprávu o rozpočtu, hospodaření a plánu investic za 
rok 2023 a zodpověděla vznesené dotazy. Na jaře tohoto roku proběhla na škole hloubková 
kontrola z MHMP zaměřené na ekonomickou oblast školy a neshledala žádné pochybení. 



Zpráva byla schválena hlasováním: pro 5, proti 0, zdržel se 0. 
 

7. Ředitel školy Karel Žďárek představil Výroční zprávu GJK za uplynulý školní rok 2023/2024 a 
okomentoval její vybrané body, Zpráva byla členům ŠR zaslána předem k prostudování mailem 
16. 10. 
Výroční zpráva byla schválena hlasováním: pro 5, proti 0, zdržel se 0. 
 

8. Jaroslav Hamrle vznesl dotaz na statistiku (ne)úspěšnosti našich studentů u maturity. Z diskuse 
vyplynulo, že ačkoliv je počet neúspěšných studentů v porovnání s jinými gymnázii v jarní části 
maturit vysoký (v posledních třech letech se pohyboval od 9 do 15 %), téměř všichni studenti 
složí požadované zkoušky v podzimní části, mohou tak bez problémů nastoupit na vysokou 
školu. Případy, kdy student neuspěje ani v náhradním podzimním termínu, jsou výjimečné. 
 
Pedagogové GJK jsou zkušení odborníci, kteří maturitní zkoušky pojímají v maximální míře 
objektivně, jsou ve vztahu ke studentům vstřícní i velkorysí, ale zároveň nemohou slevit z 
nastavených nároků i  transparentně kodifikovaných kritérií. Zároveň jsou ale s to u maturit 
zohlednit i dlouhodobou kvalitní a zodpovědnou práci studentů. Případy opakovaně 
neúspěšných studentů jsou zcela výjimečné a jdou zcela na vrub nedostatečné přípravě těchto 
studentů, nikoliv např. okamžitému psychickému handicapu, nervozitě apod. 

 
9. Byly prodiskutovány dvě změny ve Školním řádu GJK, jež byly projednány na schůzi 

pedagogické rady GJK 26. 8. 2024: 
 
1) Doplnění institutu nezapočtené absence: “Pokud se žák věnuje na vrcholové úrovni zájmové 
činnosti, jako je sportovní (reprezentace ČR), umělecká či vědecká činnost (např. SOČ), jeho 
nepřítomnost se eviduje a může být omluvena jako nezapočtená absence. O udělení institutu 
nezapočtené absence žádá zákonný zástupce žáka nebo zletilý žák ředitele školy, který v této 
věci rozhodne.” 
 
2) Upřesnění týkající se umístění mobilů studentů během výuky: “Mobilní telefon a jiná 
elektronická zařízení musí být během vyučování v tichém módu a uloženy v batohu.”  
 
Školní řád s navrženými změnami byl schválen hlasováním: pro 5, proti 0, zdržel se 0. 

 
10. Nakonec byla vedena rozprava o zájmových kroužcích na GJK, jež z velké části suplují četné  

nepovinné předměty, a o fungování  klubu Kepler, který je součástí Asociace středoškolských 
klubů a až do loňského školního roku byl částečně finančně propojen se SRPŠ, což se nejeví 
jako vhodná praxe do budoucna.  

 
 

  Miroslav Pešek, předseda Školské rady GJK, 25. října 2024 
 
                        Ověřovatel: Petr Vlasák  
 


